
Protokół Nr IV/11 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 22 marca 2011 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1515 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu 22 marca 2011 roku w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz gości 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 18 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 



Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 

obrad: 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu 

Powiatu  w okresie od 20 stycznia 2011 roku do 4 marca 2011 roku. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji bezpieczeństwa i porządku Powiatu 

Lęborskiego za 2010 rok. 

6. Informacja o realizacji zadań w 2010 roku w ramach „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2007-2010”. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

i innymi uprawnionymi podmiotami za 2010 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Lęborku                   

za 2010 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku za 2010 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025 oraz podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Powiatowego Programu 

Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011-2016 oraz podjęcie 

uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych  lub 

zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 



godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w szkołach  

i placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Lęborski oraz podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę na okres powyżej trzech lat części nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Lęborskiego   oraz podjęcie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od 

Wojewody Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej 

oraz podjęcie uchwały. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

20. Zamknięcie obrad.  

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski wniósł w imieniu Zarządu Powiatu o 

wycofanie pkt 14 dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach 

oświatowych  lub zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w szkołach  

i placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Powiat Lęborski z 

porządku dzisiejszych obrad. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż na podstawie art. 27 

ust 1 pkt 1 Statutu Powiatu Lęborskiego w dniu wczorajszym dwóch radnych 

wniosło o rozpatrzenie na najbliższej sesji Rady Powiatu projektów uchwał w 

sprawie: 

-ustalenia wynagrodzenia Starosty Lęborskiego. 

- diet przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego 

Zaproponował wprowadzenie w.w projektów uchwał w pkt. 17 i 18 

przedstawionego porządku obrad. 



Dalej wniósł o rozpatrzenie w pkt 16 porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie powołania Komisji Statutowej.  

 

Radny Edmund Głombiewski zwrócił uwagę na umieszczenie na końcu 

porządku obrad pkt. Interpelacje i zapytania radnych. Zaznaczył, że interpelacje i 

zapytania radni zadawali na początku posiedzenia uzyskując tym samym możliwość 

otrzymania odpowiedzi na tej samej sesji. Zaapelował, aby interpelacje i zapytania 

umieścić w pkt 4 porządku obrad.    

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż porządek obrad 

ustala Przewodniczący Rady i jest on zgodny z obowiązującym prawem. Dodał, iż w 

celu usprawnienia pracy Rady podjął decyzję o umieszczeniu pkt. Interpelacje i 

zapytania w końcowej części porządku obrad. Przypomniał, iż na ostatniej sesji 

Rady Powiatu rozpatrzenie pkt. Interpelacje i zapytania radnych zajęło dużo czasu.  

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż na podstawie zapisu cyfrowego 

można stwierdzić czas jaki poświęcono na pkt Interpelacje i zapytania. Dodał, iż 

rozpatrzenie tego punktu przebiegało sprawinie i nie zajęło dużo czasu. Zwrócił 

uwagę, że z przyczyn technicznych Staroście Lęborskiemu będzie trudno udzielić 

odpowiedzi na zadane pytania oraz interpelacje. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi 

przedmówcy zaapelował o składanie interpelacji na piśmie. 

Wobec braku dalszych uwag do przedstawionego porządku obrad przystąpił 

do głosowania. 

 

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie przyjęła porządek obrad z 

za[proponowanymi zmianami. 

 

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do chwili 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie do protokołu z ostatniej sesji. 



W związku z powyższym Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie 

przyjęła protokół Nr III/11 z dnia 4 lutego 2011 roku 

 

Ad.4 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac 

Zarządu Powiatu  w okresie od stycznia 2011 roku do 4 marca 2011 roku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 

 Radny Edmund Głombiewski zapytał z jaką datą została przekazana do 

Ministerstwa Sprawiedliwości uchwała nr III/25/11 w sprawie przyjęcie stanowiska 

wyrażającego sprzeciw wobec działań zmierzających do likwidacji Wydziału Pracy 

(Sadu Pracy) w Sadzie Rejonowym w Lęborku.  

 

 Radny Mirosław Lis przekazał, iż w sprawozdaniu zawarto następującą 

informację: 

 „Zarząd Powiatu Lęborskiego w okresie sprawozdawczym odbył 8 

protokołowanych  posiedzeń podczas których podjął 13 uchwał” 

 Przekazał, iż w sprawozdaniu wymieniono tylko 10 uchwał. W związku z 

powyższym poprosił o udzielenie informacji na temat trzech pozostałych uchwał nie 

ujętych w sprawozdaniu. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poprosił o przerwę w celu przygotowania 

odpowiedzi. 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 3 minuty przerwy. 

 Po przerwie: 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż pozostał uchwały to: 



Uchwala nr 23/11 o powołaniu Komisji Przetargowej „Moje Okno na Świat” , 

pozostałe dwa projekty uchwal 25/11 i 26/11 to są sprostowania uchwał, które 

zostały wcześniej podjęte. 

Natomiast odpowiedzi na pytania radnego Edmunda Głombiewskiego zostaną 

udzielone na piśmie. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wobec braku dalszych 

uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.5 

Sprawozdanie z działalności Komisji bezpieczeństwa i porządku Powiatu 

Lęborskiego za 2010 rok. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji bezpieczeństwa i porządku Powiatu Lęborskiego za 2010 rok. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.6 

Informacja o realizacji zadań w 2010 roku w ramach „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i 

porządku publicznego na lata 2007-2010”. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionej informacji. 

 Wobec braku uwag stwierdził, że Rada przyjęła informację o realizacji zadań 

w 2010 roku w ramach „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2007-2010”. 



 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.7 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami za 2010 rok. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 

podmiotami za 2010 rok. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.8 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Lęborku za 2010 rok. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Lęborku za 2010 rok. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 



Ad.9 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku za               

2010 rok. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Dalej zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

  

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż przedstawione sprawozdanie 

jest bardzo obszerne i przekonywujące. Wynika z niego m.in. to, że problem 

bezrobocia w powiecie lęborskim jest problemem bardzo dużym.   

 Dalej przekazała, iż wśród młodych ludzi znajduje się przeszło 20% osób 

bezrobotnych. Warunkiem do tego, aby ludzie funkcjonowali w społeczeństwie jest 

praca, której młode osoby nie maja. 

 Następnie przekazała, że wśród wielu programów realizowanych przez 

Powiatowy Urząd Pracy jest program, w ramach którego młodzi ludzie mogą 

otrzymać dofinansowanie na otwarcie działalności gospodarczej lub ubiegać się o  

refundację kosztów zatrudnienia dodatkowej osoby.  

 Poinformowała, iż otrzymała informację od mieszkańca powiatu, który starał 

się o dotację kilkunastu tysięcy złotych, a otrzymał połowę kwoty o którą się 

ubiegał. Przekazała, iż tenże mieszkaniec nie mógł znaleźć żyrantów i w związku z 

tym nakazano zdeponowanie dotacji na koncie na okres 2 lat. Dodała, iż ten młody 

mieszkaniec interweniował w Urzędzie Pracy, ale nikt z szefów nie chciał z nim 

rozmawiać. 

 Odnosząc się do powyższego zapytała czy takie fakty są dopuszczalne? 

 Dalej zapytała z czego wynika ograniczanie dostępu do tych funduszy skoro 

są to pieniądze celowe oraz czy nie można wpłynąć na zweryfikowanie tych kwestii i 

ułatwienie młodym ludziom otrzymanie dotacji. 

 Na zakończenie zapytała o kwestie związane z umarzaniem kredytów 

mieszkaniowych. 

 Przytoczyła zapis sprawozdania: 



„W okresie od 5.08.2009 roku do 31.12.2010 roku do Urzędu   wpłynęło 5 wniosków 

o pomoc w spłacie kredytów mieszkaniowych, z tego: 

- w 3 sprawach wydano decyzje pozytywne 

- 1 sprawę załatwiono odmownie 

-1 sprawę pozostawiono bez rozpatrzenia” 

 Poprosiła o szersza informacje na temat możliwości ubiegania się o pomoc w 

spłacie kredytów mieszkaniowych. 

 

 W związku z nieobecnością Pani Wandy Koniecznej – Dyrektor Powiatowego 

Urzędu Pracy w Lęborku odpowiedź na zadanie pytania została udzielona na piśmie. 

 Odpowiedzi na zadane pytania stanowią załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Następnie wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku za 2010 rok i przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad.10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025 oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara poprosiła o udzielenia szerszej informacji na 



temat wprowadzonej zmiany i następującego zapisu uzasadnienia do omawianego 

projektu uchwały: 

„dokonano zmian w kolumnie przewidywane wykonania 2010 roku do wysokości 

2010 roku”. 

 Ponadto zwróciła się z prośbą uzyskania szerszej informacji na temat 

otrzymania dodatkowych środków z tytułu subwencji. 

 Dalej przekazała, iż nie miała możliwości uzyskania odpowiedzi na zadane 

pytania na komisjach ponieważ przedstawiony projektu uchwały był opiniowany 

wyłącznie na  Komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej, której nie jest 

członkiem. Zasugerowała konieczność przekładania tego typu projektów uchwał na 

posiedzeniach wszystkich komisji, a nie tylko merytorycznych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż odpowiedzi na zadane 

pytania udzieli Grażyna Janik – Skarbnik Powiatu. 

 

 Grażyna Janik – Skarbnik Powiatu przekazała, iż w projekcie uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej jest wskazana kwota w wysokości 26.314 zł., 

która wynika z otrzymania z dniem 29 stycznia 2011 roku rozliczenia ostatecznej 

kwoty podatku dochodowego od osób fizycznych- PIT-u.   

 Dodała, iż zgodnie z ustawa o finansach publicznych w terminie do 31 marca 

2011 raku zostanie Radzie przedstawione sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za 2010 rok omawiające w sposób szczegółowy realizację planu 

finansowego. 

 Na zakończenie przekazała, iż projekt uchwały  w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2011-2025 zakłada zmianę wyniku finansowego o 

kwotę  26.314 zł. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wobec braku dalszych 

głosów przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 17 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025. 

Uchwała stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu. 

 

 



Ad.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż przedstawiony projekt uchwały 

zakłada zwiększenie budżetu powiatu o tzw. subwencje oświatową.  

Poprosiła o przedstawienie informacji na temat zamiaru realizowania zadań w 

ramach wskazanych środków wynikających z otrzymania subwencji oraz 

przedstawienia planów w tym zakresie. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

 Po przerwie: 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż kwota 362.029 zl przy 

wielomilionowym budżecie powiatu jest kwotą, która ze względów bezpieczeństwa 

powinna zostać umieszczona w rezerwie budżetu. Dodał, iż środki zostaną 

wykorzystane w sposób operacyjny jeżeli zaistnieje taka potrzeba. W związku z 

powyższym Zarząd Powiatu nie przeznaczył wskazanej kwoty na konkretne zadania 

ponieważ będzie ona w sposób elastyczny wykorzystywana w trakcie trwania  roku 

budżetowego. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wobec braku dalszych 

głosów przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 16 głosami „za” przy 2 głosach 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę  w sprawie zmiany  uchwały budżetowej 



Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Lęborku oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Lęborku. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 Maciej Barański  – Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

  

 Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

 Jolanta Szajowska – Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa przekazała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

 Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, ze regulamin organizacyjny jest 

podstawowym aktem prawnym regulującym podstawy funkcjonowania urzędu. 

Zawiera wykaz stanowisk pracy, powiązania oraz podległości organizacyjne, określa 

zakresy obowiązków i kompetencji poszczególnych komórek organizacyjnych. 



 Dalej zaznaczył, że przed powołaniem osoby na stanowisko asystenta starosty 

należało najpierw zaproponować stosowne zmiany w regulaminie organizacyjnym. 

Jednak nastąpiła tutaj kolejność odwrotna, ponieważ Starosta utworzył stanowisko 

asystenta. 

 Następnie odczytał kompetencje Referatu Promocji i Rozwoju Powiatu. 

Zauważył, że dublowane są zadania Referatu z zadaniami asystenta Starosty. 

Zaznaczył, iż w dobie kryzysu finansów publicznych, zgodnie z programem rządu, 

należy podejmować działania mające na celu dokonanie oszczędności szczególnie w 

administracji publicznej. 

 Odnosząc się do powyższego wniósł o wycofanie omawianego projektu 

uchwały z porządku dzisiejszych obrad i ponowne przeanalizowanie przez komisje 

Rady. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał po głosowanie zgłoszony 

wniosek. 

 

 Rada w obecności 18 radnych- 2 głosami „za”, 14 głosami „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących” odrzuciła zgłoszony wniosek i pozostawiła pod obradami 

projekt uchwały. 

 

 Radny Edmund Głombiewski zgłosił wniosek o wykreślenie z Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego paragrafu 43 dotyczącego utworzenia 

stanowiska asystenta starosty.  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał po głosowanie zgłoszony 

wniosek o wycofanie z regulaminu organizacyjnego stanowiska asystenta starosty. 

 

Rada w obecności 18 radnych- 2 głosami „za”, 14 głosami „przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących” odrzuciła zgłoszony wniosek. 

  

  

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż jest przeciwko takiej formie 

przyjęcia regulaminu organizacyjnego. Zaakcentowała, że najpierw „Starosta robi co 

chce a potem prosi rade o zatwierdzenie”. 

 W dalszej części odniosła się do projektu regulaminu organizacyjnego. 

 Przytoczyła zapis paragrafu 10: 



„1. Do zadań Sekretarza należy zapewnienie warunków sprawnego 

funkcjonowania Starostwa, w szczególności: 

- koordynowanie realizacji programu „Przejrzysty Powiat”, opracowywanie, 

wdrażanie i nadzorowanie”. 

Zapis został wykreślony z regulaminu organizacyjnego w związku z tym 

zapytała czy to oznacza, że ten program nie jest już realizowany. 

 „7. Administrowanie i zarządzanie Biuletynem Informacji Publicznej” 

 Przeglądając BIP radna zwróciła uwagę na duży brak uchwał zarządu oraz 

rady. Zapytała w jakim zakresie Pani Sekretarz administruje BIP-em i czy 

odpowiada za brak uchwał Zarządu oraz Rady Powiatu. 

 „11. współpraca z mediami jako rzecznik prasowy Starostwa, (zapis 

wykreślony)” 

 Zapytała czy asystent przejmuje obowiązki rzecznik prasowego. 

„11. nadzorowanie postępowań o udzielenie zamówienia publicznego” 

Zapytała w jakim zakresie będzie nadzorowała  Pani Sekretarz postępowania 

o udzielenie zamówienia publicznego.  

„13. Sekretarz sprawuje bezpośredni nadzór nad: 

1) Wydziałem organizacyjnym 

2) Biurem Rady Powiatu 

3) Zespołem Radców Prawnych” 

Zapytała w jakim zakresie Pani Sekretarz sprawuje bezpośredni nadzór nad 

Biurem Rady Powiatu, a jakie sprawy prowadzi Pan Przewodniczący Rady. Poprosiła 

o uściślenie tego zakresu obowiązków.  

 

Następnie odniosła się do zapisu paragrafu 24  

„Projekt aktu prawnego, po sprawdzeniu czy spełnia wszystkie wymogi 

niniejszego regulaminu, wnoszony jest do rozpatrzenia przez zarząd za 

pośrednictwem Sekretarza (..) 

W uzasadnionych przypadkach, w celu należytego przygotowania aktów 

prawnych wniesionych pod obrady zarządu, mogą być organizowane konferencje 

przygotowawcze, w których uczestniczą wnioskodawcy i inne zainteresowane 

osoby.” 

Zapytała o jakich konferencjach jest tu mowa oraz jakiego typu konferencje 

będzie organizowała Pani Sekretarz. 

Dalej przytoczyła zapis paragrafu 33  



„h) prowadzenie centralnego rejestru projektów aktów prawnych Zarządu 

Powiatu” 

Zapytała czy centralny rejestr aktów prawnych znajduje się na BIP-ie i czy 

musi się tam znajdować. 

Następnie przeczytała paragraf 34 

„Do podstawowego zakresu działania zespołu radców Prawnych należy (…) 

7) współuczestniczenie w organizowaniu doskonalenia zawodowego 

pracowników” 

Zapytała na czym polega to współuczestniczenie w doskonaleniu zawodowym 

pracowników i czy zapis ten nie jest zapisem „pustym’.   

Następnie przytoczyła zapis paragrafu 35 

„Do podstawowego zakresu działania Biura Rady Powiatu należy w 

szczególności: 

3) przygotowanie projektów planów pracy Rady i komisji”. 

Zapytała czy przygotowanie planów pracy Komisji nie leży w kompetencjach 

Przewodniczących Komisji? 

10)gromadzenie i udostępniania zbioru aktów prawa miejscowego 

ustanawianych przez Powiat. 

Wyraziła wątpliwość czy nie powinno być wpisane, że przez Radę Powiatu. 

Następnie odniosła się do zapisu paragrafu 37  

„t) prowadzenie rejestru przedsiębiorców prowadzących ośrodek szkolenia 

osób ubiegających się o uprawnienie do kierowania pojazdem silnikowym albo 

tramwajem” 

Poprosiła o wyjaśnienie. 

Dalej zauważyła, że uściślić należy zapis: 

„w) upoważnienie do przeprowadzania kursów kwalifikacyjnych dla 

instruktorów 

y) dokonywanie wpisów instruktorów do ewidencji i skreślenie z ewidencji, 

wydawanie legitymacji” 

Następnie w związku z zapisem paragrafu 39 pkt 33 ustanawiającym 

społecznego opiekuna zabytków w Wydziale Budownictwa zapytała czy zostanie 

utworzony rejestr zabytków. 

Kolejno poprosiła o uściślenie zapisu ustanawiającego mecenat nad 

działalności kulturalną. Zapytała na czym będzie to polegać. Następnie odniosła się 

do pkt. tworzenie powiatowych bibliotek, ich łączenie podział i likwidacja oraz 



zapewnienie funkcjonowania bibliotek publicznych. Poprosiła o odpowiedz na 

pytanie czy będą funkcjonowały biblioteki powiatowe i ile ich będzie.  

Dalej przekazała, iż w paragrafie 41 pkt 1 skreślono zapis związany z 

opracowaniem i realizacją powiatowego programu ochrony środowiska. Zapytała czy 

to oznacza, że program taki nie będzie realizowany w powiecie lęborskim. 

Poprosiła o odpowiedz kto wydaje decyzje dotyczące możliwości wycięcia 

drzew. 

W dalszej kolejności zapytała o zadania Referatu Rozwoju i Promocji  w 

zakresie dotyczącym prowadzenie inwestycji powiatowych. Następnie zasugerowała 

wykreślenie zapisu bieżące utrzymywanie kontaktów i współdziałanie z mediami, w 

celu informowania społeczeństwa o działalności organów powiatu. Zauważyła, że 

zadanie to jest wpisane w kompetencje asystenta starosty. Kolejno wyraziła 

zdziwienie, że Referat Rozwoju i Promocji sprawuje bezpośredni nadzór nad 

działalności Powiatowego Urzędu Pracy. Poprosiła Starostę Lęborskiego stosowne 

wyjaśnieni tego zapisu. 

Na zakończenie przekazała, iż w dobie kryzysu finansów publicznych 

Starosta nie powinien pozwalać sobie na tego typu ekstrawagancje jak zatrudnienie 

dodatkowej osoby- Asystenta Starosty. Dodała, iż nie należy obciążać podatników 

kosztami utworzenia nowego stanowiska, ponieważ urząd to nie prywatne 

przedsiębiorstwo. 

Na zakończenie zapytała czy Asystent Starosty będzie pełnił funkcję rzecznika 

prasowego? 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut 

przerwy. 

Po przerwie: 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że katalog zadań ustalony w 

regulaminie organizacyjnym jest katalogiem elastycznym. Zadania określone w 

regulaminie wynikają z przepisów prawa i są przypisane odpowiednim komórkom 

organizacyjnym. 

Wpisanie do podstawowego zakresu działania Referatu Rozwoju i Promocji 

prowadzenia powiatowych inwestycji wynika z konieczności przyporządkowana tych 

zadań konkretnemu wydziałowi. Ustalono, że w przypadku realizowania przez 

powiat inwestycji (np. budowa sali gimnastycznej przy Specjalnym Ośrodku Szkolno 

Wychowawczym)  odpowiedzialnym będzie Wydział Referatu Rozwoju i Promocji. 



Odnosząc się do pytania w sprawie wyjaśnienia zapisów dotyczących zakresu 

działania Wydziału Komunikacji  w części odnoszącej się do wydawania pozwoleń do 

kierowania tramwajem przekazał, iż w powiecie lęborskim są kierowcy trolejbusów.  

Następnie przekazał, iż największe wątpliwości dotyczą utworzenia 

stanowiska asystenta. Zarzucono powielanie  kompetencji Referatu Promocji i 

Rozwoju z zadaniami asystenta. Przekazał, iż Referat Promocji i Rozwoju 

odpowiedzialny jest za kontakty  mediami w celu realizowania konkretnych 

projektów promocyjnych. Natomiast asystent odpowiedzialny jest za udzielanie 

informacji oraz odpowiedzi na pytania zadawane przez prasę lub telewizję, 

przesyłania oświadczeń.  

Na zakończenie poinformował, że regulamin organizacyjny jest efektem pracy 

„całego urzędu”.  Dodał, iż został on opracowane wspólnie z 

Naczelnikami/Kierownikami Wydziałów, zawiera zmiany wynikające z przepisów 

prawa, ponadto uwzględnia dokonany po wyborach inny podział kompetencji 

pomiędzy starostami. Przekazał, iż zaproponowany regulamin organizacyjny będzie 

dobrze organizował prace urzędu i pomagał w lepszej obsłudze petentów. 

 

Radny Jacek Woronowicz zgłosił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji w 

tym punkcie. 

 

Rada w obecności 16 radnych – 12 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” przyjęła 

wniosek i zamknęła dyskusję w powyższym punkcie porządku obrad. 

   

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu 

uchwały. 

Rada w obecności 16 radnych – 11 głosami „za” , 4 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Lęborku. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Powiatowego 

Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011-2016 oraz 

podjęcie uchwały. 



 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych 

na lata 2011-2016.    

  

 Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zatwierdzenia Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2011-2016. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę na okres powyżej trzech lat części nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Lęborskiego   oraz podjęcie uchwały. 

 

 Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski  przedstawił projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres powyżej trzech lat części 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Lęborskiego. 

 

 Zdzisław Chojnacki  – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 



 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres powyżej trzech lat części 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od 

Wojewody Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej 

oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie od Wojewody Pomorskiego zadań publicznych z 

zakresu administracji rządowej. 

 

 Zdzisław Chojnacki  – Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie od Wojewody Pomorskiego zadań publicznych z 

zakresu administracji rządowej. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej oraz 

podjęcie uchwały. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w 

sprawie powołania Komisji Statutowej. 

Zasugerował, aby każde ugrupowanie polityczne zgłosiło jednego 

przedstawiciela do prac w Komisji Statutowej. 



Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji. 

 

Radny Mirosław Lis zgłosił kandydaturę Pana Edmunda Głombiewskiego. 

Radny Edmund Głombiewski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Tomasz Tutak zgłosił kandydaturę Pana Ryszarda Wenty. 

Pan Ryszard Wenta wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny  Zbigniew Lewandowski zgłosił kandydaturę Pani Teresy Ossowskiej 

Szarej. 

Pani Teresa Ossowska Szara wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Krzysztof Pruszak zgłosił kandydaturę Pana Grzegorza Palasza. 

Pan Grzegorz Palasz wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Maciej Barański zgłosił kandydaturę Pana Huberta Namyślaka. 

Pan Hubert Namyślak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Ryszard Wenta zgłosił kandydaturę Pana Waldemara Walkusza. 

Pan Waldemar Walkusz wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ponownie przedstawił 

projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej. 

Przekazał, iż w skład Komisji Statutowej powołuje się radnych: 

1. Edmunda Głombiewskiego 

2. Ryszarda Wentę 

3. Grzegorza Palasza 

4. Huberta Namyślaka 

5. Teresa Ossowska Szarą 

6. Waldemara Walkusza 

 

 Rada w obecności 17 radnych – 14 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących”  podjęła uchwałę  w sprawie powołania Komisji Statutowej. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

 



 

Ad.17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia wynagrodzenia Starosty 

Lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 

 

 Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie 

obniżenia wynagrodzenia Starosty Lęborskiego. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż ustalone przez rade Powiatu na 

podstawie uchwały Nr I/6/10 z dnia 1 grudnia 2010 roku w sprawie ustalenia 

wysokości wynagrodzenia starosty Lęborskiego wynagrodzenie w kwocie 10.350,00 

zł i zawiera składniki wynagrodzenia zasadniczego a także dodatku funkcyjnego na 

poziomie najwyższego dopuszczalnego przez obowiązujące przepisy. Przekazał, iż 

stanowi to zbyt duże obciążenie dla budżetu Powiatu Lęborskiego w sytuacji kryzysu 

finansów publicznych. Zaapelował, że podjęcie uchwały wiąże się z koniecznością 

podjęcia działań w zakresie racjonalizacji wydatków publicznych związanych z 

funkcjonowaniem administracji publicznej. Zapewnił, że proponowana uchwala 

pozwoli wypracować dodatkowe oszczędności w budżecie powiatu lęborskiego 

niezbędne do realizacji zadań publicznych powiatu. Dodał, iż przedstawiane na 

ostatniej sesji przez Starostę Lęborskiego koszty związane z wprowadzonymi 

podwyżkami to około 0,5 mln. zł.  

 Na zakończenie zapytał o opinie Zarządu Powiatu do przedstawionego 

projektu uchwały. 

 

 

 Radny Krzysztof Pruszak przekazał, iż kwestie związane z ustaleniem 

wynagrodzenia Starosty Lęborskiego były poddawane bardzo szerokiej  dyskusji na  

I sesji Rady Powiatu Lęborskiego. Przekazał, iż od tamtego okresu nie zaistniały 

żadne nowe okoliczności uzasadniające zmianę wynagrodzenia. W związku z 

powyższym wniósł o zamkniecie dyskusji w powyższym punkcie. 

 Na zakończenie poinformował w imieniu Zarządu Powiatu, że projekt został 

zaopiniowany negatywnie. 

 



 Rada w obecności 18 radnych – 13 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” przyjęła wniosek i zamknęła dyskusję w powyższym 

punkcie porządku obrad. 

   

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu 

uchwały. 

 Rada w obecności 17 radnych – 3 głosami „za” , 13 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” odrzuciła uchwałę  w sprawie obniżenia wynagrodzenia 

Starosty Lęborskiego. 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad.18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie diet przysługującym radnym 

powiatu lęborskiego oraz podjecie uchwały. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w 

sprawie diet przysługującym radnym powiatu lęborskiego. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Mirosław Lis zaapelował do radnych o ponowne przeanalizowanie kwestii 

zawiązanych z wysokością diet. Przekazał, że radnych wybrano aby poprawiali 

warunki życia wyborcom a nie sobie.  

 

 Radny Edmund Głombiewski odniósł się do wypowiedzi radnego Krzysztofa 

Pruszaka dotyczącej braku nowych okoliczności uzasadniających zmianę 

wynagrodzenia Starosty Lęborskiego. Przekazał, iż Minister Finansów przedstawił 

plan konsolidacji finansów publicznych. Ponadto zostały podjęte działania rządu w 

celu ograniczenia wydatków w administracji.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił radnego o wypowiedź 

odnoszącą się do omawianego punktu porządku obrad. 

 



 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż rząd zaproponował zmiany w OFE 

w celu uzyskania dodatkowych oszczędności. Ponadto wszystkie organy władzy 

państwowej zostały zobligowane do zmniejszenia wydatków. Tak więc zaszły nowe 

okoliczność uzasadniające zmianę wysokości diet radnych oraz wynagrodzenia 

Starosty Lęborskiego.  

 Dalej przekazał, iż finanse publiczne wymagają uzdrowienia. Zmiana 

wysokości diet radnym oraz wynagrodzenia Starosty Lęborskiego będzie kosztowała 

mieszkańców powiatu lęborskiego prawie pół miliona złotych. Odnosząc się do 

powyższego zaapelował o przyjęcie zaproponowanego projektu uchwały. 

 

 Radny Krzysztof Pruszak przekazał, iż w swojej wcześniejszej wypowiedzi 

zgłosił jedynie formalny wniosek o zamknięcie bezcelowej dyskusji. Nie odnosił się 

co do wysokości wynagrodzenia Starosty Lęborskiego.  

 Następnie zwrócił uwagę na polityczne wystąpienia radnego Edmunda 

Głombiewskiego.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż  Zarząd Powiatu 

Lęborskiego zaopiniował negatywnie projekt uchwał w sprawie diet przysługującym 

radnym powiatu lęborskiego. 

 

 Radny Jacek Woronowicz zapytał czy Starosta Lęborski uczestniczył w 

posiedzeniu Zarządu Powiatu oraz czy brał udział w głosowaniu. 

 

 Wiktor Tyburski przekazał, iż uczestniczył w części posiedzenia Zarządu 

Powiatu dotyczącej opiniowanie projektu uchwały w sprawie diet przysługujących 

radnym. Natomiast nie uczestniczył i nie brał udziału w głosowaniu w części 

posiedzenia dotyczącej zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości 

wynagrodzenia Starosty Lęborskiego. Dodał, iż ta część posiedzenia prowadził 

Ryszard Wenta. 

 

 Radny Edmund Głombiewski zauważył, że każda uchwała wymaga 

uzasadnienia. Przekazał, iż Zarząd Powiatu podjął rozstrzygnięcie w formie uchwały. 

W związku z powyższym poprosił o uzasadnienie negatywnej opinii do projektu 

uchwały w sprawie diet przysługującym radnym powiatu lęborskiego. 

 



 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż nie ma wymogu 

uzasadniania opinii. 

 

 Radna Jolanta Szajowska poinformowała, iż każdy radny może sam obniżyć 

sobie dietę przekazując jej cześć na zbożny cel. Dodała, iż dyskusja ma na celu 

osiągnięcie wyłącznie poklasku medialnego. W związku z powyższym wniosła o 

zamknięcie dyskusji w powyższym punkcie. 

 

 Rada w obecności 18 radnych – 13 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” przyjęła wniosek i zamknęła dyskusję w powyższym 

punkcie porządku obrad. 

   

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu 

uchwały. 

 Rada w obecności 18 radnych – 3 głosami „za” , 14 głosami „przeciw” przy 1 

głosie „wstrzymującym” odrzuciła uchwałę  w sprawie diet przysługującym 

radnym powiatu lęborskiego. 

 

Ad.19 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Edmund Głombiewski w związku z nie otrzymaniem odpowiedzi na pytania 

zadane w pkt 4 porządku obrad powrócił do kwestii związanych z zamiarem 

likwidacji sądu pracy.  

Zapytał czy Starosta Lęborski wiedział o przygotowywanej w grudniu 

ubiegłego roku reformie sądów pracy w ramach, której planowano zlikwidowanie 

oddziałów w Chojnicach, Człuchowie i Lęborku. 

Ponadto zapytał jakie konkretne działania podjął Starosta Lęborski w celu 

nie doprowadzenia do likwidacji Wydziału Pracy w Sądzie Rejonowym w Lęborku. 

Poinformował, iż Starosta Lęborski na przedstawiony  problem zareagował 

dopiero w styczniu br. na wyraźne pismo skierowane przez  Prezesa Sądu 

Rejonowego w Lęborku. Przekazał, iż dopiero po dwóch tygodniach zorganizowano 

posiedzenie Zarządu Powiatu, na którym podjęto stosowne stanowisko. Dodał, iż 



sprawa likwidacji Wydziału Pracy w Sądzie Rejonowym w Lęborku była również 

poruszana 26 stycznia 2011 roku na konwencie wójtów i burmistrzów oraz 4 lutego 

2011 roku na III sesji Rady Powiatu Lęborskiego.  

Dalej zaznaczył, że nie ma wątpliwości co do tego, że stanowisko Rady 

Powiatu Lęborskiego w sprawie zamiaru likwidacji Wydziału Pracy w Sądzie 

Rejonowym w Lęborku zostało stosownym pismem przekazane do Ministerstwa 

Sprawiedliwości. Jednak czy podejmowane działania nie były działaniami pozornymi 

podjętymi post factum.  

Na zakończenie przekazał, iż dysponuje informacjami w jakich datach 

poszczególne samorządy podjęły stosowne działania „i co uzyskały”. Zaznaczył, że 

Wydział Pracy w Sądzie Rejonowym w Człuchowie będzie funkcjonował. 

Radna Teresa Ossowska Szara poinformowała, iż na poprzedniej sesji Rady 

Powiatu Lęborskiego skierowała do Starosty Lęborskiego kilka interpelacji. W 

związku z udzieleniem niesatysfakcjonujących odpowiedzi, a wręcz błędnych, radna 

powtórzyła zadane pytanie dotyczące dostępu do informacji publicznych  oraz 

pobieranych w tut. urzędzie opłat za sporządzenie kserokopii dokumentów.  

Poprosiła, aby Starosta Lęborski w oparciu o wyroki sądów 

administracyjnych a także uchwał i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

zweryfikował udzielone odpowiedzi.  

Następnie przytoczyła następujący fragment udzielonej na piśmie odpowiedzi 

dotyczącej wniosku zgłoszonego na sesji w dniu 4 lutego br.: 

„po przeanalizowaniu dokumentacji dotyczącej udostępniania informacji 

stwierdzono, że wszelkie opłaty dotyczące sporządzania kserokopii dokumentów 

pobierane były w oparciu o uchwałę Zarządu Powiatu Lęborskiego nr 190/2005 z 

dnia 29 września 2005 roku w sprawie opłaty za sporządzanie kopii dokumentów 

lub danych na wniosek strony, wydanej w oparciu o przepis ustawy z dnia 6 

września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej.” 

Dalej przedstawiła uchwalę Nr 190/2005 Zarządu Powiatu Lęborskiego z 

dnia 29 września 2005 roku w  sprawie opłaty za sporządzanie kopii dokumentów 

lub danych na wniosek strony. 

W dalszej kolejności przedstawiła : 



 Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

„Nie  można uznać czynności urzędowej sporządzania kserokopii dokumentów 

udostępnianych przez Urząd Miasta (dalej powiatu) w trybie ustawowego dostępu do 

informacji publicznej. Z treści art. 7 ustawy o dostępie do informacji publicznej 

wynika, że dostęp do informacji publicznej jest bezpłatny z zastrzeżeniem zapisów 

ustawy.  

Ponadto udostępniający informację ma obowiązek zapewnić możliwość jej 

utrwalenia, a więc kopiowania, wydruku albo przesłania – przeniesienia na 

powszechnie udostępniający informację nośnik. Wyłącznie w przypadku gdyby 

udostępniający informację poniósł jakieś dodatkowe koszty powstaje możliwość 

pobrania od wnioskodawcy opłaty administracyjnej w wysokości określonej w art. 

15 ustawy o dostępie do informacji publicznej. Czyli na pewno nie jest opłacona tu 

czynność urzędowa sporządzania kserokopii dokumentów”.  

 Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego: 

„Art. 11b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym powierzył 

Radzie Powiatu uprawnienia do stanowienia zasad dostępu do korzystania ze 

szczególnego rodzaju informacji publicznej tj. dokumentu. Żaden inny organ nie może 

wydać aktów dotyczących tej kwestii. Ustalenie stawki opłaty za jedną godzinę 

pracy pracownika, który w imieniu podmiotu zobowiązanego do udzielenia informacji 

publicznej jest niezgodne z art. 15 ust. 1 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Żadne inne koszty nie zachodzą tu w tym przypadku. Art. 15 mówi ewentualnie o 

kosztach poniesionych z tytułu dodatkowego poniesienia kosztów w celu 

przygotowania materiałów w odpowiedniej formie. 

Poprosiła o informację w tej mierze, ponieważ jest ona bardzo ważna w 

„kontekście przejrzystego powiatu oraz przejrzystej gminy”.  

Następnie zapytała dlaczego w Biuletynie Informacji Publicznej nie ma 

protokołów z posiedzeń od nr 1 do nr 130, a z tych które są niewiele wynika (są one 

bardzo enigmatyczne). Ponadto nie umieszczono protokołów z sesji Rady Powiatu w 

III kadencji od 2008-2010 roku. Dalej poprosiła o udostępnienie przez Panią 

Sekretarz w.w dokumentów w Biurze Rady Powiatu oraz  o odpowiedź na pytanie: 

dlaczego nie zostały one umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej?  



W dalszej części odniosła się do spraw związanych z oświatą. Przekazała, iż 

Starosta Lęborski na łamach prasy często wypowiada się na temat strategii 

dotyczącej oświaty. Przekazała, iż reprezentuje środowisko nauczycielskie i wiele 

uwag ze strony Starosty powoduje „dość duże zamieszanie” w otoczeniu 

oświatowym.  

Na zorganizowanym spotkaniu w sprawie strategii oświatowej Starosta 

Lęborski przekazał, iż przychyla się do pomysłu, aby administrowaniem wszystkich 

szkół zajmował się zespół administracyjny. Ponadto bulwersujące jest zdanie, że 

„szkoła nie jest miejscem, które ma zatrudniać nauczycieli lecz tym, gdzie ma 

odbywać się proces edukacyjny”. Kolejny pomysł Starosty dotyczący projektu 

uchwały został wycofany z porządku dzisiejszych obrad. Wyraziła zadowolenie z tego 

powodu. Dodała, iż w przyszłości ma nadzieję, że projekty uchwał będą 

konsultowane na wszystkich komisjach.   

Powracając do spraw oszczędności, iż koszt likwidacji jednego etatu w 

administracji to ok. 30.000 zł rocznie. Roczny koszt likwidacji trzech etatów to ok. 

90.000 zł. Proponowany ZEAS będzie oddzielną jednostką organizacyjną, którą 

zarządzać będzie kierownik (czyli dojdzie nowe stanowisko pracy i przejmie 

oszczędności).  Gdyby zlikwidowano po jednym etacie w każdej szkole (6 etatów 

łącznie) to wypracowano by ok. 190.000 zł oszczędności. Jednak pomysł ten jest 

abstrakcję, ponieważ obowiązki księgowe nie zmniejszają się a zwiększają.  

Poinformowała, iż poprzez wdrożenie pomysłu utworzenia ZEAS szkoły stracą 

autonomię. Dyrektorzy szkół będą mieli więcej obowiązków zawiązanych z 

tworzeniem planów finansowych i dostarczaniem dokumentów do zakładu. Ponadto 

problemem będzie również  rozliczanie delegacji lub udzielaniem informacji o 

wynagrodzeniu  dla nauczycieli. 

Poinformowała, iż zgodnie z ustawą o finansach publicznych za prawidłową 

gospodarkę finansową odpowiada dyrektor szkoły bądź kierownik jednostki 

organizacyjnej. Osoby zatrudnione do obsługi finansowej szkoły nie maja uprawnień 

do podejmowania decyzji finansowych. Takie uprawnienia ma jedynie dyrektor 

szkoły. Dalej przekazała, iż ZEAS może jedynie prowadzić obsługę finansową w 

gminie na zasadach „wynajętego biura rachunkowego”. 

Następnie zapytała kiedy Starosta Lęborski  o przedstawieni Radzie Powiatu 

projekt dotyczący strategii w oświacie? 



Na zakończenie powróciła do  kwestii związanych z brakiem wystarczających 

środków na aktywizację bezrobotnych. Zapytała czy będą przyznane dodatkowe 

środki na wsparcie bezrobotnych. 

Radny Mirosław Lis zapytał czy przy wydawaniu pozwolenia na budowę 

hipermarketu na ul. Kossaka  wszystko odbyło się zgodnie z prawem.  Przekazał, iż 

jednym z warunków uzyskania pozwolenia na budowę jest zapewnienie dojazdu do 

inwestycji. Inwestor takiego dojazdu nie przewiduje i prawdopodobnie będzie 

korzystał z drogi publicznej. Spowoduje to utrudnia w ruchu na ul Kossaka. Zapytał 

czy Starostwo Powiatowe wyraziło zgodę na takie warunki dojazdu.  

 

Ad.20 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że odpowiedzi na interpelacje 

i zapytania zostaną udzielone na piśmie. 

 

Ad.21 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 Radny Edmund Głombiewski zgłosił wniosek o umieszczenie na następnej 

sesji Rady Powiatu Lęborskiego punktu dotyczącego interpelacji i zapytań radnych 

w pkt 4 porządku obrad. 

 Przekazał, iż umieszczenie interpelacji i zapytań na samym końcu porządku 

obrad nie daje technicznych możliwości udzielenia przez Starostę Lęborskiego 

odpowiedzi na sesji. W związku z tym radni nie maja możliwości ewentualnego 

odniesienia się do przekazanych informacji w punkcie wnioski i oświadczenia 

radnych. Zaznaczył, że obowiązkiem Starosty Lęborskiego jest udzielanie informacji 

na bieżąco. Dodał, iż na dzisiejszej sesji Starosta uchylił się od udzielenia 

odpowiedzi stwierdzając, że przekaże je na piśmie.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, że w celu uzyskania 

odpowiedzi na interpelacje lub zapytania radni przed planowanym terminem sesji 

powinni je  złożyć  na piśmie w Biurze Rady Powiatu.  

 



 Radny Maciej Barański podziękował Przewodniczącemu Rady za inicjatywę 

powołania Komisji Statutowej. Wyraził nadzieję, że kwestie dotyczące organizacji i 

przebiegu sesji zostaną odpowiednio uregulowane i będą dla wszystkich zrozumiałe. 

 Dodał, iż umieszczenie pkt. Interpelacje i zapytania radnych na końcu 

porządku obrad nie zaburza prac sesji Rady Powiatu. Przekazał, iż zgodnie ze 

statutem odpowiedzi na interpelacje i zapytania udziela się na piśmie w ciągu 14 

dni. Jeżeli radny jest zainteresowany otrzymaniem odpowiedzi na sesji powinien 

odpowiednio wcześnie złożyć interpelacje na piśmie.  

 

 Radny Zdzisław Chojnacki przedstawił wniosek. 

 Wniosek stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady odnosząc się do spraw 

związanych z możliwością udostępniania pomieszczeń w  tut. Urzędzie do kontaktów 

z wyborcami poprosił o złożenie stosownego wniosku w formie pisemnej w Biurze 

Rady Powiatu. Przekazał, iż wystąpi do Starosty Lęborskiego z prośba o 

udostępnienie pomieszczenia w celu pełnienia przez radnych dyżurów. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara wyraziła zadowolenie z pomysłu powstania 

Komisji Statutowej. Wyraziła nadzieję, że po zmienia statutu powiatu prace rady 

zostaną zorganizowane w taki sposób, aby każdy radny miał pełen dostęp do 

informacji i mógł zapoznać się w sposób szczegółowy z każdym projektem uchwały. 

 W dalszej części posiedzenia oświadczyła, że w każdą pierwszą i ostatnia 

środę miesiąca będzie pełniła dyżur radnej w tut. urzędzie. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił o złożenie pisemnego 

wniosku do Biura Rady Powiatu. Terminy zostaną dostosowane do pracy wszystkich 

zainteresowanych radnych. 

 

Ad.22 

Zamknięcie obrad.  

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady zamknął IV sesję  Rady  Powiatu Lęborskiego. 

 



Protokół sporządziła: 

Agnieszka Gromadzka 

 

 

 


